
《英语文学经典选讲》课程教学大纲

课程基本信息（Course Information）

课程代码

（Course Code）

*学时

（Credit
Hours）

32
*学分

（Credits）
2

*课程名称

（Course Name）

（中文）英语文学经典选讲

（英文）Selective Readings of Classical English Literature

课程性质
(Course Type) 汉语言文学本科专业必修课

授课对象

（Audience）
汉语言文学专业本科生

授课语言
(Language of Instruction) 英文

*开课院系

（School）
外语学院为人文学院开设此课

先修课程

（Prerequisite）
无

授课教师

（Instructor）
外语学院教师

课程网址
(Course Webpage)

*课程简介（Description）

《英语文学经典选讲》是汉语言文学本科专业的英语必修课。其目的在于

培养学生阅读、欣赏、理解英语文学原著的能力，掌握文学批评的基本知识和

方法。通过阅读和分析经典英美文学作品，丰富学生的知识，促进学生语言基

本功、文化修养和人文素质的提高，增强学生对英美文学的历史及现状的了解，

并以此促进与英语国家人民的交流、沟通和理解。

通过教学，使学生了解英美文学的基本发展史，理解其主要作家的主要作

品内容和精神。通过原文学习文学作品，提高学生语言学习能力，掌握其学习

方法并培养学生的文学鉴赏能力及文艺批评能力。

*课程简介（Description）

Selective Readings of Classical English Literature is an one-semester
introductory composition course. This subject aims at cultivating the students’
capabilities of reading, appreciating and interpreting original English works, helping
them master the basic knowledge and approaches to English literary criticism.
Through the practice of reading and analyzing classical English literary works, the
course is to enrich the students’ knowledge, to promote their language acquisition,
cultural accomplishment, and humane quality, to enhance the students’ acquaintance
with the history and status quo of British and American literature, thus pushing
forward the communication and mutual-understanding between us and people of
English-speaking countries.

Via the teaching of this course, we are to make the students be aware of the
fundamental development of British and American literature, letting them
comprehend the content and theme of major writers’ major works. On studying the
authentic literary works, students are expected to improve their language learning
ability, to acquire studying skills, and to be able to appreciate literary works and do
the work of literary critic.



课程教学大纲（course syllabus）

*学习目标(Learning
Outcomes)

1．了解英美文学的基本历史；（A1，A5.1）

2．熟悉英美文学的经典作品；（A.5.1，A5.4，A5.5）

3．初步具备欣赏和批评英语文学的能力（B5，C3）

*教学内容、进度安排及

要求

(Class Schedule

& Requirements)

教学内容 学时 教学方式 作业及要求 基本要求 考查方式

Introduction
and

Investigation
2 面授与讨论 提前阅读 小作业

Basic
concepts
about the
genre novel

2 面授与讨论 提前阅读 小作业

The Great
Gatsby

(Overview)
2 面授与讨论 提前阅读 小作业

The Great
Gatsby (Plot
and Theme)

2 面授与讨论 提前阅读 小作业

The Great
Gatsby

( Language)
2 面授与讨论 提前阅读 小作业

Pride and
Prejudice
(Overview)

2 面授与讨论 提前阅读 小作业

Pride and
Prejudice
(Irony)

2 面授与讨论 提前阅读 小作业

The Scarlet
Letter (Clause
relations)

2 面授与讨论 提前阅读 小作业

Short Stories 2 面授与讨论 提前阅读 小作业
“Hills like
White

Elephants”
2 面授与讨论 提前阅读 小作业

“Rope” 2 面授与讨论 提前阅读 小作业

Poetry 2 面授与讨论 提前阅读 小作业

Voice
(Roethke;
Countee
Cullen)

2 面授与讨论 提前阅读 小作业

Saying and
Suggesting in

Poems
(Wallace

Stevens; Lord
Tennyson

2 面授与讨论 提前阅读 小作业



Alfred)
Imagery (Ezra
Pound; T. S.
Eliot; Emily
Dickinson)

2 面授与讨论 提前阅读 小作业

Sound and
Rhythm
(Alliteration
and
Assonance;
Rime)

2 面授与讨论 提前阅读 小作业

*考核方式
(Grading)

最终成绩由平时综合，涉及考勤状况、听课状态、读书笔记、学期作业和

期末考试成绩组合而成。各部分所占比例如下：

平时综合：40%；

期末考试：60%。

*教材或参考资料
(Textbooks & Other

Materials)

《英国文学简史》，河南人民出版社，1993。
《美国文学教程》，南开大学出版社，1995。
《外国文学史》（欧美卷，朱维之编，南开大学出版社2004年4月版），ISBN
9787310011292

其它

（More）

备注

（Notes）

备注说明：

1．带*内容为必填项。

2．课程简介字数为300-500字；课程大纲以表述清楚教学安排为宜，字数不限。


